

[Texte]

• 2025

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): These were elements in your judgment to . . .

Mr. MacEachen: Yes. We did our best to assess what the future would be, and obviously we had to balance the pros and cons in making the judgment. I never for a moment told myself that there were not pros and cons.

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): On another line of questioning, how much does a CANDU cost?

Mr. MacEachen: How many millions? Mr. Dupuy, how many millions?

Mr. Dupuy: This is like trying to predict inflation in far-flung countries.

Mr. MacEachen: Four hundred million dollars.

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): Four hundred million dollars. Presumably there are reserves in South Korea to pay cash on the barrel-head. How is it being financed?

Mr. MacEachen: On the commercial aspects, Mr. Munro, I am not an expert, but I understand there is a EDC rate.

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): An Export Development loan . . .

Mr. MacEachen: Yes.

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): . . . interest free.

Mr. MacEachen: It was not be interest free. No.

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): Grace period?

Mr. MacEachen: I would have to get that fact for you.

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): Length?

Mr. MacEachen: Also.

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): For \$400 million?

Mr. MacEachen: The grace, the rate of interest, the amount, would have to be . . .

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): And the length of time for repayment.

Mr. MacEachen: I would get that information for you. I do not have it.

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): With a clause for forgiveness?

Mr. MacEachen: Forgiveness?

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): Of any person thereof.

Mr. MacEachen: We would have to go to the contract, I think.

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): One other question. How can I put it? Presumably, the drafting of the agreement between Canada and South Korea had reached a certain point when word reached the Canadian officials that there was at least talk of a \$50 million agreement between France and South Korea for an enrichment plant. What happened at that particular stage in the negotiations? Did they just go roaring on ahead or was there any sort of . . .

[Interprétation]

M. Munro (Esquimalt-Saanich): C'étaient là des éléments . . .

M. MacEachen: Oui. Nous avons essayé d'apprécier au mieux l'avenir et il nous a évidemment fallu peser le pour et le contre avant de prendre notre décision. Jamais je n'ai pensé qu'il n'y avait pas du pour et du contre.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Une autre question, combien coûte un CANDU?

M. MacEachen: Combien de millions? Monsieur Dupuy, combien de millions?

M. Dupuy: C'est comme si on essayait de prévoir l'inflation dans des pays éloignés.

M. MacEachen: 400 millions de dollars.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): 400 millions de dollars. Et la Corée du Sud a probablement les réserves voulues pour payer. Comment cela sera-t-il financé?

M. MacEachen: Je ne suis pas expert en matière commerciale, mais je crois que c'est un taux de la SEE.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Un prêt de la Société pour l'expansion des exportations . . .

M. MacEachen: Oui.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): . . . sans intérêt.

M. MacEachen: Non, avec intérêt.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Délai de paiements?

M. MacEachen: Il faudra que je demande ce renseignement.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Durée?

M. MacEachen: Là aussi.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Pour 400 millions de dollars?

M. MacEachen: Le délai de paiement, le taux d'intérêt, la somme, seraient . . .

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Et le délai de remboursement.

M. MacEachen: Je vous obtiendrai ces renseignements. Je ne les ai pas ici.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Avec une clause de grâce?

M. MacEachen: Grâce?

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Faire éventuellement grâce de la dette à quelqu'un.

M. MacEachen: Je crois qu'il faudrait nous reporter au contrat.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Encore une question. Comment la formuler? Il est probable que la rédaction de l'accord entre le Canada et la Corée du Sud était déjà bien en train lorsque le Canada a appris qu'il était au moins question d'un accord de 50 millions de dollars entre la France et la Corée du Sud pour une usine d'enrichissement. Que s'est-il alors passé dans les négociations? A-t-on poursuivi ou a-t-on en quelque sorte . . .